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Nr 0052/3/10 

P r o t o k ó ł   nr   III/10 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w Świetlicy Gminnej w Zbrosławicach    

w dniu  29 grudnia 2010r. 

 
W sesji udział wzięło 14 radnych /jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu/ oraz 24 gości zaproszonych /jak w liście obecności, stanowiącej 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/. 
Czas rozpoczęcia sesji - godz. 9,00. 
 
 Ad. 1. 
Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący 
Rady Gminy – Jan Fels.  
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność do 
przyjmowania uchwał.  
Nieobecny  usprawiedliwiony – radny Janusz Strzelczyk. 
 
Ad. 2. 
  Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do przedstawienia porządku obrad 
poinformował o konieczności wprowadzenia 1 dodatkowego projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 oraz rozbiciu punktu: zatwierdzenia planu 
odnowy miejscowości na 3 podpunkty: 

• zmiany uchwały nr XXIX/344/09 z dnia 01.04.2009 r. przyjmującej Plan Odnowy 
miejscowości Łubie na lata 2009-2016, 

• zmiany uchwały nr XLVI/513/10 z dnia 25.08.2010 r. przyjmującej Plan Odnowy 
miejscowości Miedary na lata 2009-2016, 

• zmiany uchwały nr XLIV/477/10 z dnia 24.06.2010 r. przyjmującej Plan Odnowy 
miejscowości Księży Las na lata 2010-2017. 

   
  Do powyższych propozycji nie wniesiono uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 
nad przyjęciem przedstawionego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad.  
W wyniku głosowania porządek sesji został przyjęty jednogłośnie.    
  
                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie zdolności do prawomocnego przyjmowania uchwał. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z pierwszej sesji. 

     3a. Przyjęcie protokołu z drugiej sesji.  
4. Sprawozdanie przewodniczących komisji oraz przedstawienie planów pracy komisji na rok 

2011. 
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy oraz kierowników referatów Urzędu Gminy.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie:   

•    w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 
2011-2021, 

•   w sprawie budżetu Gminy Zbrosławice rok 2011, 
•   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010, 
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•   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010, 
•   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010, 
•   zmiany uchwały nr XXIX/344/09 z dnia 01.04.2009 r. przyjmującej Plan Odnowy 

miejscowości Łubie na lata 2009-2016, 
•   zmiany uchwały nr XLVI/513/10 z dnia 25.08.2010 r. przyjmującej Plan Odnowy 

miejscowości Miedary na lata 2009-2016, 
•   zmiany uchwały nr XLIV/477/10 z dnia 24.06.2010 r. przyjmującej Plan Odnowy 

miejscowości Księży Las na lata 2010-2017. 
7.  Sprawozdanie Wójta. 
8. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

   9.  Realizacja postulatów i wniosków radnych. 
10.  Wolne wnioski oraz zapytania radnych i zaproszonych gości. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. 
 Protokół z sesji z dnia 1 grudnia 2010 r. o nr I/10 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3a. 
Protokół z sesji z dnia 3 grudnia 2010 r. o nr II/10 został przyjęty jednogłośnie. 
 
 Ad. 4. 
Informację o pracy poszczególnych komisji Rady przedstawili ich przewodniczący: 
• Katarzyna Łosicka poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła             

4 posiedzenia, których tematem było: wybór przewodniczącego i zastępcy 
przewodniczącego komisji, dyskusja oraz opiniowanie projektu budżetu na rok 2011; 
rozpatrywanie wniosku o dofinansowanie wymiany okien w szkole w Wieszowie; 
opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2011-2021, opracowanie planu pracy komisji na rok 2011 oraz opiniowanie 
projektów uchwał wchodzących na dzisiejszą sesję. Plan pracy komisji stanowi załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
• Krzysztof Stebel poinformował, iż Komisja Rewizyjna odbyła 2 posiedzenia                    

w temacie: wybór przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego komisji; rozpatrywanie 
prośby p. Liszki związanej z podjętą w bieżącym roku uchwałą co do bezzasadności 
skargi oraz opracowanie planu pracy komisji na rok 2011. Po krótkim wstępnym 
rozpoznaniu prośby p.Liszki Komisja stwierdziła, iż Gmina popełniła szereg błędów. Na 
kolejne posiedzenie komisji został zaproszony p.Liszka i Komisja ma nadzieję, iż dojdzie 
do polubownego rozwiązania tej kwestii. Następnie Przewodniczący komisji stwierdził, iż 
Komisja po pierwszych badaniach wysunęła wniosek, że Urząd Gminy nie prowadził 
wszystkich działań w sposób prawidłowy, dlatego też Rada Gminy powinna być ostrożna 
i bardzo rzetelnie przyglądać się temu co uchwala i jakie decyzje podejmuje, do czego 
Radę zachęcał. Plan pracy komisji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

• Krystyna Trzęsiok poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia                     
i Pomocy Społecznej odbyła 2 posiedzenia, których tematem było: wybór 
przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego komisji oraz opracowanie planu pracy 
komisji na rok 2011.  Komisja podjęła również wniosek o opinię z dotychczasowych 
prowadzonych działań w kierunku zagospodarowania budynku byłego przedszkola               
w Księżym Lesie, przedłożenia stanu prawnego oraz planu działań na najbliższy okres. 
Plan pracy komisji stanowi  załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
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• Józef Skandy poinformował, iż Komisja Rolnictwa odbyła jedno posiedzenie, na którym 
dokonano wyboru przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego komisji oraz 
opracowano plan pracy komisji na rok 2011. Plan pracy komisji stanowi   załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu. 

 
Zapytań ani uwag nie wniesiono.   
   
Ad. 5.  
  Informację z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy                   
w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady – stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.  
  Zapytań nie wniesiono.   
 
  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o głos kierowników referatów i jednostek 
organizacyjnych gminy o przedstawienie działalności swojego referatu lub placówki za okres 
bieżącego roku. 
 
  Adam Trzęsiok – kierownik referatu inwestycji i gospodarki komunalnej przedstawił stan 
realizacji zadań i inwestycji przyjętych na rok 2010. Poinformował, iż plan inwestycyjny na 
rok 2010 r. opiewał na kwotę 5.000.300 zł. Do planu ujęte były następujące zadania: 
• termomodernizacja SP w Zbrosławicach – 22.000 zł,  
• termomodernizacja SP w Wieszowie – 17.800 zł,  
• kompleksowa termomodernizacja SP w Czekanowie i Ziemięcicach – 112.000 zł w tym: 
środki unijne 95.987zł., wkład własny (na chwilę obecną) 16.938 zł,  

• zakup lampy hybrydowej wraz z montażem w Świętoszowicach – 10.000 zł,  
• modernizacja sieci wodociągowej w Miedarach – 50.000 zł,  
• budowa wodociągu w Karchowicach –50.000 zł,  
• budowa sieci wodociągowej w Wieszowie ul. Słowiańska – 117.500 zł,  
• budowa sieci wodociągowej w Kopienicy przy ul.Pyskowickiej – 66.000 zł,  
• budowa kanalizacji w Wieszowie ul. Polna i Sienkiewicza – 616.956 zł. (w tym 

WFOŚiGW 407.000 zł, wkład własny – 200.000 zł (w tym 10.000 zł odsetki), koszt 
ogólny tego zadania 2.261.810 zł, zakończenie prac planowane jest na 30.04.2012 r, 

• modernizacja sieci wodociągowej w Ptakowicach przy ul.Wyzwolenia – 50.000 zł,  
• wykup terenów pod budowę oczyszczalni ścieków w Kamieńcu – 50.000 zł,  
• budowa sieci wodociągowej w ul. Mikulczyckiej w Przezchlebiu – 154.000 zł,  
• budowa sieci kanalizacyjnej w Wieszowie ul. Bytomska – monitoring kanalizacji 

deszczowej 21.500 zł,  
• budowa sieci wodociągowej w Zbrosławicach ul. Ligonia – 55.500 zł,  
• przebudowa sieci wodociągowej w Laryszowie – opracowanie koncepcji – 11.600 zł, 
• modernizacja istniejącej komunalnej oczyszczalni ścieków w Przechlebiu – 376.000 zł, 
• budowa kanalizacji sanitarnej w Przechlebiu przy ul. Wodnej – 60.000 zł,  
• budowa sieci wodociągowej w Jaśkowicach ul. Długa – 70.000 zł,  
• budowa kanalizacji sanitarnej w Czekanowie – 1.226.841 zł., z czego z WFOŚiGW – 

467.000 zł, środki unijne PROW – 759.000 zł. Koszt całego zadania wynosi 3.640.480 zł, 
w tym środki unijne – 2.238.000 zł, wkład własny –  1.402.000 zł, zakończenie inwestycji 
30.04.2012 r,  

• budowa placu zabaw w Księżym Lesie (dokumentacja projektowa wraz z wnioskiem) – 
5,600 zł z czego środki unijne 2.500 zł,     

• plac zabaw w Łubiu (dokumentacja projektowa – 4.200 zł, z czego środki unijne 2.500 zł,  
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• zakup urządzeń na plac zabaw w Przezchlebiu przy ul. Dworcowej – 10.000 zł,  
• remont i modernizacja świetlicy w Miedarach (złożenie wniosku do PROW) – 2.000 zł, 
środki pokryte przez PROW,  

• budowa boiska Orlik w Ziemięcicach – przygotowanie projektu – 25.000 zł,  
• zakup i montaż piłkochwytów dla 6 boisk – 30.000 zł,  
• wyposażenie terenów wykorzystywanych do celów sportowych – uzyskano 

dofinansowanie w wysokości 280.000 zł, wkład własny 196.000 zł,    
• remont i budowa dróg – 1.400.000 zł (akcja zima, remont i czyszczenie urządzeń wodno-

kanalizacyjnych, remonty cząstkowe dróg, remonty awaryjne, utrzymanie zieleni                    
i wycinka drzew, oznakowanie dróg, projekty, uzgodnienia, kosztorysy, nadzory, wydatki 
związane z radami sołeckimi, remonty dróg gruntowych, remonty dróg).  
 

  Bernard Pigulla – kierownik referatu gospodarki nieruchomościami i ochrony środowiska 
poinformował, iż w roku bieżącym przeprowadzono przetargi, w wyniku których sprzedano  
6 nieruchomości za kwotę 752.000 zł, w tym 4 nieruchomości, jako działki budowlane oraz           
2 nieruchomości zabudowane. Sprzedano również 2 lokale mieszkalne – uzyskany dochód 
85.000 zł. Od sprzedaży nieruchomości uiszczono podatek w kwocie 75.000 zł. Ponadto 
przeprowadzono 27 postępowań w temacie wydania decyzji w sprawie naliczenia renty 
planistycznej. Naliczona kwota z tytułu renty planistycznej wynosi 1.105.000,00 zł, z czego  
do budżetu gminy wpłynęło 811.000 zł. Od pewnej liczby decyzji zostały złożone odwołania 
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Z dzierżaw nieruchomości uzyskano kwotę 
133.000 zł, z tytułu użytkowania wieczystego 70.000 zł. Ponadto referat zajmuje się 
postępowaniami w zakresie podziałów, których było 70, postępowaniami    rozgraniczającymi 
– 25, nadano 54 numery nowym budynkom oddanym do użytku, wydano ponad 350 
zaświadczeń, ponad 200 wypisów i wyrysów z planów miejscowych oraz kilkadziesiąt 
decyzji na usunięcie drzew i innych działań. 
 
  Anita Nalepa – dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej poinformowała, iż w roku 2010 sieć 
bibliotek nie uległa zmianie. W skład wchodzi biblioteka centralna w Zbrosławicach oraz             
5 oddziałów: w Miedarach, Czekanowie, Ziemięcicach, Wieszowie i Kopienicy. Wszystkie 
biblioteki są wyposażone w sprzęt komputerowy. W roku 2010 zakupiono sprzęt 
komputerowy dla biblioteki w Ziemięcicach i w tej chwili w każdej z placówek czytelnicy 
mogą bezpłatnie korzystać z Internetu. Czytelnie internetowe cieszą się dużym 
zainteresowaniem wśród czytelników. Do 30 listopada z czytelni internetowej skorzystało 
2996 osób. Z początkiem roku uruchomiona została strona internetowa biblioteki, gdzie na 
bieżąco można śledzić plan imprez w poszczególnych placówkach. Na zakup książek ze 
środków samorządowych uzyskano kwotę 11.000 zł. Został także złożony wniosek do 
Biblioteki Narodowej o udzielenie dofinansowania na zakup nowości wydawniczych. 
Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i GBP otrzymała 3.200 zł. Ponadto biblioteka 
pozyskała od swoich czytelników dary książkowe w ilości 199 woluminów. GBP organizuje 
szereg imprez kulturalnych, promocyjnych i edukacyjnych, z których najważniejsze to: bal 
przebierańców dla najmłodszych czytelników, ferie zimowe z biblioteką, konkurs czytelniczy, 
konkurs na najładniejszą pisankę wielkanocną, wieczór z Andersenem z teatrzykiem pt. 
Calineczka, konkurs Książka jest sztuką, lekcje biblioteczne dla przedszkolaków, wakacje 
letnie z biblioteką i konkursy świąteczne na najładniejszą bombkę i łańcuch choinkowy. 
Wszystkie imprezy, konkursy i zajęcia cieszą się bardzo dużym zainteresowaniem. W chwili 
obecnej w bibliotece w Zbrosławicach można oglądać wystawę prac pokonkursowych. 
Najważniejszym problemem GBP jest niedogodna lokalizacja biblioteki w Zbrosławicach             
i niewystarczająca powierzchnia wypożyczalni, jednakże problemy te rozwiąże nowy 
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budynek Centrum Usług Publicznych, którego budowa zostanie zakończona do 30.06.2011 r. 
dokąd przeniesiona będzie centralna biblioteka. 
   
  Aleksandra Hangiel – dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych 
poinformowała, na stan jednostek oświatowych w gminy Zbrosławice składa się                      
z 7 przedszkoli w tym 1 oddziału przedszkolnego, 8 szkół podstawowych, 4 gimnazjów          
i liceum ogólnokształcącego. Obsługą wszystkich jednostek oświatowych zajmuje się 
GZOPO. Do najważniejszych osiągnięć w roku bieżącym to: uzyskanie dla kolejnych 3 szkół 
podstawowych dofinansowania na realizację rządowego programu „Radosna szkoła”                   
( programem objętych jest 7 szkół podstawowych). Dla ZS w Zbrosławicach pozyskano 
12.000 zł oraz po 6.000 zł dla SP Przezchlebie i ZS w Wieszowie. Za pozyskane środki 
utworzono wewnętrzne place zabaw w związku z reformą oświaty. W ramach tego samego 
programu udało się pozyskać kwotę 123.947 zł na modernizację placu zabaw przy SP                  
w Kopienicy, wkład własny wyniósł 50% (jego otwarcie nastąpi w 2011 r.). Kolejną dotację 
uzyskano na projekt „Kreatywność kluczem do krainy sukcesu przedszkolaka w Gminie 
Zbrosławice”, gdzie wkład gminy wynosi tylko 1,5%, co stanowi kwotę 17.182,03 zł,                   
a otrzymano kwotę 1.167.686,50 zł rozłożoną na lata 2010-2012. W ramach wspomnianego 
projektu nastąpiło wydłużenie czasu pracy w 5 przedszkolach oraz otwarcie nowych 
oddziałów. Ponadto jak co roku wystąpiono do WFOŚiGW na dofinansowanie tzw. „zielonej 
szkoły”. Uzyskano kwotę 5.750 zł, z której skorzystały 2 szkoły. Wystąpiono również do 
programu „Wyprawka szkolna”,  który istnieje już kilka lat. Za uzyskane środki dla dzieci, 
które spełniały określone kryteria zakupiono  podręczniki na kwotę 11.867,56 zł.  Gmina 
realizuje również program „Uczeń na wsi”, który jest skierowany do uczniów 
niepełnosprawnych. W tym roku skorzystało z niego 24 uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjalnych i ponad gimnazjalnych na kwotę 37.855,60 zł.  
Następnie Pani dyrektor zapoznała z remontami, jakie były przeprowadzone                                 
w poszczególnych placówkach: przedszkole w Wieszowie – wymiana okien – 4.819,02 zł, 
przedszkole w Zbrosławicach – wymiana okien – 29.000 zł oraz remont sali rekreacyjnej –  
17.807,50 zł, szkoła w Miedarach – remont dachu – 53.000 zł, szkoła w Wieszowie – remont 
dachu – 22.500 zł, ZS w Kamieńcu – remont dachu – 56.000 zł, szkoła w Ziemięcicach              
i w Kopienicy – wymiana pieca c.o., szkoła w Zbrosławicach – wymiana instalacji 
elektrycznej – 3.000 zł. Ponadto w każdej ze szkół odbywały się też drobniejsze remonty typu 
malowanie pomieszczeń i inne drobne naprawy. 
 
  Urszula Furtak – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zbrosławicach 
poinformowała, iż na dzień 30 listopada br. w ośrodku zarejestrowanych było 480 osób,                 
w tym 280 kobiet. Połowa z tych osób korzysta z pomocy w formie zasiłku okresowego.            
W początkowym okresie działalności ośrodka większość zadań było zleconych, obecnie są 
one już zadaniami własnymi gminy, dotowanymi jeszcze przez pewien okres czasu z budżetu 
państwa. Pomoc udzielana jest 300 środowiskom, z tego dotkniętych bezrobociem około 200 
osób – otrzymują oni zasiłki okresowe obligatoryjne. Z dodatków mieszkaniowych korzysta 
200 rodzin i jest to na ogół stała liczba. Ze świadczeń rodzinnych korzysta 1200 osób,                   
z funduszu alimentacyjnego dłużników 36 osób. W 2008 r. GOPS przystąpił do realizacji 
projektów systemowych, które nadal są kontynuowane. Realizacja projektu w główniej 
mierze finansowana jest ze środków unijnych, wkład własny jest minimalny. W pierwszych 
dwóch latach realizacja projektu polegała na aktywizowaniu pewnej grypy środowisk poprzez 
szkolenia i warsztaty, natomiast w tamtym roku na wprowadzeniu do rodzin asystentów 
rodzinnych. Ponadto GOPS pełni wszelkiego rodzaju świadczenia (pieniężne i niepieniężne) 
oraz usługi opiekuńcze. W roku bieżącym GOPS otrzymał do realizacji nowe zadania 
związane z przemocą w rodzinie. Ponadto w okresie letnim przy współpracy z Kuratorium 
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Oświaty organizuje się wyjazdy kolonijne dla dzieci, a pod koniec roku spotkania opłatkowe 
dla osób samotnych, schorowanych i bezdomnych. 
 
  Józef Burda – dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach 
poinformował, iż w 2010 r. zakład zajmował się następującą działalnością: wydobywanie                     
i rozprowadzanie wody, eksploatacja oczyszczalni ścieków i systemu kanalizacyjnego, 
gospodarka związana z administracją budynków komunalnych tj. gospodarowanie lokalami 
mieszkalnymi, socjalnymi i użytkowymi, wywóz nieczystości stałych i płynnych oraz 
działalność remontowa związana z eksploatacją obiektów infrastruktury komunalnej. Dostawa 
wody oparta jest o wydobywanie wody z 2 własnych ujęć - w Miedarach i Zbrosławicach. 
Jednakże od września do chwili obecnej ujęcie w Zbrosławicach decyzją sanepidu zostało 
zamknięte i wodę zakupuje się od Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów S.A..   Dla 
Świętoszowic woda zakupywana jest z Zabrza, dla Jasiony z Tworoga.  Najważniejszą sprawą   
na rok 2011 jest opracowanie w trybie awaryjnym strategii zaopatrzenia w wodę  
miejscowości Laryszów, Wilkowice, Zbrosławice, Ptakowice, Kamieniec i dla części 
Wieszowy. W eksploatacji sieci kanalizacyjnej dużym problem są wody opadowe, które 
dostają się do sieci kanalizacyjnej, co nie powinno mieć miejsca. Należy rozdzielić ścieki od 
wód opadowych. Kolejnym zadaniem na rok przyszły będzie odpowiednie zabezpieczenie 
przepompowni ścieków, by wyeliminować awarie na przepompowniach, które zdarzają się 
prawie że w każdym tygodniu. Awarie spowodowane są odpadami, które nie powinny 
znajdować się w ściekach. Zakład zajmuje się też gospodarowaniem budynkami 
komunalnymi, bieżącą eksploatacją, remontami, usuwaniem awarii, zwalczaniem klęsk 
żywiołowych (udział w usuwaniu skutków powodzi i zalewań). W roku bieżącym udało się 
wyremontować 10 lokali, w tym 5 lokali socjalnych i 5 mieszkalnych. W przyszłym roku 
planuje się przeprowadzenie remontu stropu budynku przy ul. 1 Maja w Miedarach                       
z przygotowaniem w nim lokali socjalnych. Planowane są remonty kominów lub ich budowa 
w budynkach na Piaskowni w Przezchlebiu. 
 
Ad. 6. 
 Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 
• w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 

2011-2021. 
         

   Skarbnik Gminy poinformowała, iż Wieloletnia Prognoza Finansowa była szczegółowo 
omawiana na posiedzeniach komisji budżetowej, dlatego też teraz nie będzie jej ponownie 
przedstawiała, tylko omówi ogólnie. Skarbnik stwierdziła, iż nowa ustawa o finansach 
publicznych z 2009 r. wprowadza od roku budżetowego 2011 obowiązek opracowania 
tzw. wieloletniej prognozy finansowej, gdzie ustawodawca określa, że okres jej 
opracowania musi obejmować minimum rok następny i 3 kolejne lata, jednak nie krócej 
niż na okres, na który gmina określiła limity na wydatki realizowane w ramach 
przedsięwzięć wieloletnich. Poprzednim drukiem w zakresie przedsięwzięć wieloletnich 
był wieloletni plan inwestycyjny i zgodnie z wymogami ministerstwa i RIO stanowi on 
przełożenie do wieloletniej prognozy finansowej, gdzie wzięto pod uwagę ostatni aktualny 
uchwalony przez Radę Gminy 10 listopada 2010 r. Wieloletni Program Inwestycyjny. 
Ustawodawca nakazuje sporządzić prognozę kwoty długu na okres, na który zaciągnięto, 
bądź planuje się zaciągnięcie zobowiązania, tzn. do ostatniego roku spłaty zaciągniętego 
kredytu lub ewentualnego udzielenia poręczenia czy też gwarancji. Gmina Zbrosławice 
zaciągnęła oraz planuje zaciągnąć pożyczki i kredyty, z których ostanie spłacone będą           
w roku 2021, wobec czego prognoza długu dla Gminy Zbrosławice musi obejmować 
okres od roku 2011 do roku 2021. Przesłanką ustawowego wprowadzenia obowiązku 
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opracowania wieloletniej prognozy finansowej jest przede wszystkim to, aby dokument 
ten mógł wspomagać bieżące zarządzanie finansami gminy, określał w okresie 
wieloletnim potencjalne możliwości inwestycyjne gminy i oceniał  w okresie wieloletnim 
zdolność kredytową gminy, badaną ustawowymi progami zadłużania się, które też od roku 
2014 ulegają zmianie, w związku ze stosownymi zmianami zapisów ustawowych. Istotne 
jest to, że wprowadzona nowa ustawa o finansach publicznych przewiduje konieczną 
zgodność WPF z budżetem jednostki samorządu terytorialnego na dany rok, tylko                   
w zakresie trzech głównych wielkości: wyniku budżetu, długu jednostki samorządu 
terytorialnego oraz kwot przychodów i rozchodów. Zakres danych prezentowanych                 
w WPF wynika z zapisów ustawy o finansach. Zakres obejmuje wytyczne ministerstwa 
finansów oraz uwzględnia wskaźniki makroekonomiczne, które przygotowało 
ministerstwo finansów na okres przynajmmniej 3-4 najbliższych lat. Dokument WPF 
prezentuje tendencje i kierunki zmian w budżecie gminy. WPF jednoznacznie przedstawia 
zmiany w skali zadłużenia gminy, w jego możliwościach inwestycyjnych, możliwościach 
spłaty tego zadłużenia oraz umożliwia wyeliminowanie sytuacji np. dokonanie przez 
gminę zlecenia wykonania jakiejś inwestycji bez odpowiedniego zabezpieczenia 
finansowego na jego realizację. Ponadto ustawa wprowadza między innymi dwie ważne 
regulacje, które też w nowy, istotny sposób wpływają na zasady konstruowania budżetu 
jednostek samorządu terytorialnego oraz na limity zaciąganych zobowiązań. Pierwsza 
istotna regulacja powoduje, iż począwszy od planu budżetu 2011 żadna już jednostka 
samorządu terytorialnego w kraju nie będzie mogła uchwalić budżetu, w którym bieżące 
wydatki budżetowe nie znajdą pokrycia w dochodach bieżących, powiększonych                  
o ewentualnie posiadaną nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych oraz powiększonych                    
o ewentualnie posiadane tzw. wolne środki. Druga istotna regulacja, która jest odmienna 
od poprzedniej, definiująca dwa progi zadłużenia obowiązujące każdą jednostkę 
samorządu terytorialnego. Nowa ustawa o finansach publicznych prowadza od 2014 r. 
całkowicie nowy próg możliwego zadłużania się, liczony indywidualnie dla każdej 
jednostki samorządu terytorialnego. Skarbnik dodała, iż projekt uchwały w sprawie WPF 
podlega ocenie przez RIO, które w tym temacie wydało opinię pozytywną. 
Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2011-2021 stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
  Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2011-2021. 
 
  Radny Andrzej Dramski stwierdził, iż na dzień dzisiejszy zadłużenie Gminy Zbrosławice 
wynosi tylko 10 mln.zł, co przy czterdziestomilionowym budżecie nie jest dużo, tym 
bardziej, że 8mln.zł stanowią pożyczki z WFOŚiGW, które po spłaceniu mogą być   
umorzone w wysokości 50%, jeśli przeznaczy się je na ekologiczne inwestycje i tylko 
2mln.zł z Banku Gospodarstwa Krajowego i Banku Spółdzielczego. Radny uważa, iż 
kondycja finansowa gminy jest nienajgorsza, ale najważniejszą rzeczą jest to, że gmina 
Zbrosławice nie ma żadnej spółki komunalnej oraz, że żaden zakład budżetowy, czy 
biblioteka nie są zadłużone. Dla przykładu podał Gliwice, które mają zadłużenia w kwocie 
2 mln.zł, natomiast zadłużenie spółek komunalnych zależnych od Miasta Gliwice wynosi 
102mnl.zł. 
 
  Radna Katarzyna Łosicka poinformowała, iż budżet Miasta Gliwice kształtuje się na 
poziomie 800mln.zł i 12 mln.zł deficycie.  
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  Radny Andrzej Dramski stwierdził, iż taką informację podał, gdyż z Rzeczpospolitej 
wyczytał, iż wielkie miasta wszystko wrzuciły w spółki komunalne. 
 
  Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr III/16/10 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2011-2021 została podjęta przy 14 głosach „za” – 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

• w sprawie budżetu Gminy Zbrosławice na rok 2011.   
  Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Nr 4100/IV/217/2010 w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Zbrosławice projekcie uchwały budżetowej na 2011 rok wraz z uzasadnieniem             
i materiałami informacyjnymi oraz Uchwałę IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Nr 4100/IV/215/2010 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu w kwocie 2.654.048,51 zł przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 
2011 rok Gminy Zbrosławice.  Powyższe uchwały RIO stanowią załącznik nr 10 i 11 do 
niniejszego protokołu.  
 
  Skarbnik Gminy poinformowała, iż projekt budżetu gminy był szeroko omawiany na 
kilku posiedzeniach komisji budżetowej, dlatego też nie będzie go ponownie 
przedstawiała. Stwierdziła, iż komisja budżetowa zaproponowała wniesienie kilku zmian, 
które w projekcie uchwały budżetowej zostały uwzględnione. Następnie Skarbnik 
poinformowała, iż budżet składa się z uchwały budżetowej i załączników i stanowi on 
podstawę gospodarki finansowej jednostki samorządu terytorialnego. Podstawowymi 
elementami i składnikami wyjściowym przy rozpoczęciu pracy nad uchwałą budżetową są 
dochody gminy, które stanowią wskaźnik do możliwości wydatkowych. W przypadku 
kiedy dochody nie pokrywają w pełni potrzeb, które gmina przewiduje na rok kolejny, 
rozważa się inne rozwiązania np. w postaci ewentualnych przychodów. Ustawodawca 
nakazuje, aby po stronie dochodowej budżetu wyodrębnić dochody bieżące i dochody 
majątkowe. Poszczególne dochody do projektu uchwały budżetowej były wprowadzone 
zgodnie ze źródłami, w których występują i były one oszacowane bądź na bazie danych 
historycznych, bądź w oparciu o przedłożone założenia poszczególnych pracowników 
merytorycznych, realizujących poszczególne podziałki w zakresie dochodów (głównie 
tutaj chodzi o dochody majątkowe), bądź też o uzyskane informacje od organów 
zewnętrznych, takich jak: urzędy skarbowe, ministerstwo finansów oraz w oparciu                    
o przyjęte przez Radę Gminy stawki podatków i opłat lokalnych. Mając stronę dochodową 
przystąpiono do analizy strony wydatkowej. Jak co roku katalog potrzeb jest 
zdecydowanie większy niż możliwość budżetowa na dany rok, w związku z czym odbyło 
się szereg spotkań i dyskusji wśród kierownictwa w kwestii ewentualnych redukcji 
poszczególnych wydatków, celem dostosowania wydatków do dochodów. Budżet zakłada 
deficyt, który planuje się pokryć pożyczkami. Wszystkie przychody zaplanowane na rok 
2011 obejmują przychody z tytułu pożyczek i kredytów, ale tylko na zadania 
inwestycyjne. Zadaniami tymi są: budowa kanalizacji ściekowej w Wieszowie                         
i Czekanowie, kontynuacja budowy Centrum Usług Publicznych oraz na nową inwestycję 
– budowa sali gimnastycznej w Kopienicy. 
 
  Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na rok 2011. 
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  Radny Andrzej Dramski stwierdził, iż budżet na rok przyszły będzie trudny. Trzeba 
będzie dołożyć starań, aby zwiększyć dochody, bo potrzeby są ogromne. Następnie 
ustosunkował się do przesunięcia kwoty 119 tys.zł. z planów zagospodarowania 
przestrzennego. Stwierdził, iż wniesionych zostało sporo wniosków, a obowiązkiem Rady 
Gminy jest dokonanie przeglądu planów co 4 lata. Poprzednia Rada Gminy takiego 
przeglądu dokonała, w wyniku czego miały być zmiany w planach, czego teraz nie będzie, 
gdyż środki na ten cel zostały zdjęte i na razie żadne plany nie są robione. Jest 
opracowywane tylko studium, a gmina bez planów też się nie może rozwijać. 
 
  Radny Alojzy Szyguła stwierdził, iż projekt budżetu w 90% został opracowany przez 
Radę Gminy poprzedniej kadencji i jest, jaki jest. Wielu radnych i sołtysów na pewno 
będzie rozczarowanych, że do realizacji nie weszły takie czy inne zadania. Dlatego też 
należy szukać dodatkowych dochodów, aby więcej zadań mogło być wykonanych. Jest 
nadzieja, że część środków zostanie umorzonych przez WFOŚiGW i za te pieniądze 
będzie można coś zrobić. Budżet jest na bieżąco aktualizowany i jak będą środki, do planu 
na pewno wejdą dodatkowe zadania. 
 
  Radny Krzysztof Stebel stwierdził, iż uważa, że przedstawiony budżet nie jest dobrym 
budżetem. Według pana Stebel budżet był zrobiony bez pewnej wizji i strategii. Jest to 
budżet przetrwania i teraz trudno jest go zmodyfikować, dlatego zamierza go poprzeć, 
chociaż zdaje sobie sprawę z szeregu jego wad. Jednakże ma nadzieję, że w ciągu roku  
będzie się go modyfikowało, a przyszły budżet będzie budżetem lepszym. 
 
  Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr III/17/10 w sprawie budżetu Gminy Zbrosławice na rok 
2011 została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu.  
 

• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010.   
  Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do powyższego projektu uchwały oraz 
poinformował, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt. 
 
  Uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr III/18/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2010 została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu.  

 

• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010.   
  Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do powyższego projektu uchwały oraz 
poinformował, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
w/w projekt. 

 
  Uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr III/19/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2010 została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu.  
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• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010.   
  Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do powyższego projektu uchwały. 
 
  Uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr III/20/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2010 została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
  

• w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/344/09 z 01.04.2009 r. zatwierdzającej Plan Odnowy 
miejscowości Łubie na lata 2009-2016.   
  Kierownik referatu Adam Trzęsiok wyjaśnił, iż zgodnie z rozporządzeniem Ministra 
Rolnictwa do planu odnowy miejscowości należy wprowadzić opis obszarów                       
o szczególnym znaczeniu dla danej miejscowości. Powyższy plan jest załącznikiem do 
wniosku, jaki został już złożony w Urzędzie Marszałkowskim na dofinansowanie budowy 
placu zabaw w Łubiu. 
 
  Radna Katarzyna Łosicka poinformowała, iż komisja budżetowa pozytywnie 
zaopiniowała projekty uchwał zmieniające Plany Odnowy dla miejscowości Łubie, 
Miedary i Księży Las. Następnie stwierdziła, iż w związku z tym, że dopiero dzisiaj ma do 
wglądu pełną wersję planu dla Łubia ma pytanie w stosunku do zadań ujętych w planie,                  
a nie ujętych w przedsięwzięciach na lata 2011-2014 w WPF. Zapytała, czy zadania ujęte 
w Planie Odnowy miejscowości Łubie będą realizowane w roku 2014-2016, jak zakłada 
Plan Odnowy. 
 
  Kierownik Adam Trzęsiok wyjaśnił, iż nie wszystkie zadania ujęte w Planach Odnowy 
zostały ujęte w WPF, ale w miarę posiadanych środków będą one ujmowane do realizacji. 
Następnie pan Trzęsiok stwierdził, iż na posiedzenie komisji nie przedłożył pełnej wersji 
planów z powodu oszczędności papieru. 
  
  Więcej uwag i zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania,                  
w którym udział wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr III/21/10 w sprawie zmiany uchwały          
nr XXIX/344/09 z 01.04.2009 r. zatwierdzającej Plan Odnowy miejscowości Łubie na lata 
2009-2016 została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/513/10 z 25.08.2010 r. zatwierdzającej Plan Odnowy 
miejscowości Miedary na lata 2009-2016.   
  Kierownik referatu Adam Trzęsiok wyjaśnił, iż zgodnie z rozporządzeniem Ministra 
Rolnictwa do planu odnowy miejscowości należy wprowadzić opis obszarów                       
o szczególnym znaczeniu dla danej miejscowości. Powyższy plan jest załącznikiem do 
wniosku, jaki został już złożony w Urzędzie Marszałkowskim na dofinansowanie remontu 
świetlicy w Miedarach. 
 
  Radna Krystyna Graca poinformowała, iż w Planie Odnowy dla miejscowości Miedary 
znalazła kilka „czeskich” błędów, z którymi następnie zapoznała. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy wniósł o ogłoszenie pięciominutowej przerwy, 
celem dokonania stosownych poprawek w projekcie uchwały, by można ją było podczas 
dzisiejszej sesji podjąć. 
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  Powyższy wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
  Po wznowieniu obrad radna Krystyna Graca wniosła o dokonanie zmiany w projekcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/513/10 z 25.08.2010 r. zatwierdzającej Plan 
Odnowy miejscowości Miedary na lata  2009-2016 polegającej na zamianie zapisu 
„Rozdział 10” na zapis „Rozdział 9”. 
 
  W wyniku głosowania powyższa zmiana została przyjęta jednogłośnie.   
 
 Następnie Przewodniczący Rady ponownie odczytał projekt powyższej uchwały                     
z wniesiona poprawką. 
  
  Uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr III/22/10 w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/513/10                      
z 25.08.2010 r. zatwierdzającej Plan Odnowy miejscowości Miedary na lata 2009-2016 
została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
  

• w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/477/10 z 24.06.2010 r. zatwierdzającej Plan Odnowy 
miejscowości Księży Las na lata 2010-2017.   
  Kierownik referatu Adam Trzęsiok wyjaśnił, iż zgodnie z rozporządzeniem Ministra 
Rolnictwa do planu odnowy miejscowości należy wprowadzić opis obszarów                       
o szczególnym znaczeniu dla danej miejscowości. Powyższy plan jest załącznikiem do 
wniosku, jaki został już złożony w Urzędzie Marszałkowskim na dofinansowanie budowy 
placu zabaw w Księżym Lesie. 
 
  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Katarzyna Łosicka 
poinformowała, iż powyższy projekt uchwały został przez Komisję pozytywnie 
zaopiniowany, a następnie dodała, iż załączniki do uchwały odnośnie miejscowości Łubie            
i Księży Las nie zawierają usterek technicznych. 
 
  Uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr III/23/10 w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/477/10                      
z 24.06.2010 r. zatwierdzającej Plan Odnowy miejscowości Księży Las na lata 2010-2017 
została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 7. 
     Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 3 grudnia 2010r.                  
do 29 grudnia 2010r. – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
  Ponadto Wójt poinformował, iż :   

• przeprowadzone zostały następujące przetargi:  
� na wywóz odpadów segregowanych w systemie workowym – wygrała firma 

REMONDIS – cena za 1 worek 0,90 zł w roku bieżącym 1,80 zł. 
� na wyłonienie banku dla obsługi budżetu Gminy Zbrosławice – wybrany został Bank 

Spółdzielczy, z którym Gmina dotychczas współpracowała, umowa została 
podpisana na 5 lat, 

� na budowę sali gimnastycznej w Kopienicy, kwota pierwotna ponad 3,5mln.zł,               
a  najniższa oferta opiewa na kwotę 2.460tys.zł. 

• na początku grudnia wykonawca Centrum Usług Publicznych zgłosił, iż w sierpniu 
konstruktor dachu dokonał wpisu do dziennika budowy wskazując na błąd i konieczność 
jego naprawy, co jednak nie zostało zrobione. Później odbyły się jeszcze 2 spotkania          
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z firmą projektującą, rzecz jest usunięta, ale pozostaje sprawa zapłaty za dodatkowe 
czynności, które zostały wycenione na 45.000 zł. W tej chwili trwają pertraktacje kto za 
to ma zapłacić, jako że umowa inwestora z wykonawcą jest umową ryczałtową,  co 
powoduje, że nie można kwoty tej zwiększyć, bo byłoby to wykroczeniem i mogłoby 
skutkować  nieotrzymaniem dofinansowania w wysokości 500.000 zł. 

• w przyszłym roku zostanie przeprowadzony narodowy spis powszechny, w związku             
z czym zostało utworzone gminne biuro spisowe, którego liderem jest p.Sekretarz, 

• został powołany zespół kontrolny do przeprowadzenia kontroli w Gminnym 
Przedszkolu w Wieszowie. Zostały tam wykryte pewne nieprawidłowości związane              
z osobą zarządzającą tą jednostką. Zaproponował p.dyrektor GP złożenie w terminie do 
końca roku rezygnacji ze stanowiska, ale na razie rezygnacja nie została jeszcze złożona. 

• w dniu 13.01.2011r. o godz. 17,00 w Wieszowie zostaną przeprowadzone wybory 
uzupełniające na wybór sołtysa, w związku z rezygnacją p.Tomasza Siegla z pełnionej 
funkcji. Do trzech kolejnych miesięcy odbędą się następne wybory sołtysa, w związku           
z upływem kadencji sołtysów.  

• uczestniczył w Zgromadzeniu MZKP, które poświęcone było projektowi budżetu na rok 
przyszły. Wójt dodał, iż został wybrany przewodniczącym Zgromadzenia. 

• powołał na swojego zastępcę p.Katarzynę Sosada, która obejmie obowiązki                          
z początkiem roku, 

• dzisiaj otrzymał pismo z Powiatowego Urzędu Pracy, w którym informują, że nie będzie 
dofinansowania prac społecznie-użytecznych. Do tej pory dofinansowanie wynosiło 
50.000 zł, a od nowego roku tylko 5.000 zł. Wójt dodał, iż będzie się starał, aby coś            
w tej sprawie zrobić. 

• podpisał 3 umowy z WFOŚiGW i Urzędem Marszałkowskim na budowę kanalizacji             
w Czekanowie i Wiesyowie, 

• wczoraj wraz z z-cą dyrektora ZGKiM i kierownikiem Adamem Trzęsiokiem oraz               
w obecności konserwatora ZS w Wieszowie dokonał oględzin okien w szkole. Okna 
wymagają kitowania i malowania oraz są bardzo nieszczelne, ale nie grożą 
wypadnięciem. Wójt uważa, iż ze względów oszczędnościowych należy zaczekać pół 
roku i dokonać ich wymiany podczas docieplania budynku. Wójt dodał, iż ostatni wpis 
do książki kontroli obiektu był 7.06.br., o treści - stan stolarki okiennej dobry. 

• zatrzymał budowę wiaty w Wieszowie z tego względu, gdyż nie może ona być 
prowadzona z zastosowaniem zamówienia z wolnej ręki. Koszt wiaty wymaga, aby 
inwestycja prowadzona była w oparciu o ustawę o zamówieniach publicznych. 

• przedłużył o 1 rok prace nad studium zagospodarowania przestrzennego, 
• odbył spotkanie z prezydentem Gliwic w związku z tym, iż chce współpracować                   

z sąsiednimi gminami  i miastami. W najbliższym czasie planuje spotkać się                       
z burmistrzem Pyskowic oraz z prezydentem Zabrza. 

• polecił wyjaśnić sprawę własności gruntu pod byłym przedszkolem w Księżym Lesie, 
aby dalej móc działać w kierunku zagospodarowania tego budynku. 

 
Ad. 8.  

     Sołtys Zbrosławic Piotr Jankowski stwierdził, iż nie można mówić, że poprzednia Rada 
Gminy czy komisja budżetowa robiła źle. Uważa, iż robiono wszystko, co było można 
najlepiej i co było najlepsze dla gminy Zbrosławice. Przekształcenia gruntów dokonywano 
dla mieszkańców, którzy przekazywali swoim dzieciom działki pod zabudowę domu, a nie 
dla spekulantów i źle się stało, że temat został odrzucony. Następnie stwierdził, iż „jestem 
załamany powołaniem przez Pana Wójta, no ale Państwo Radni, jak ja wtedy przeczytałem, 
co przeczytałem zrobiliście ruch po … i nikt nic nie powiedział, Pani przewodnicząca komisji 
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budżetowej, mówiła, że w październiku będzie coś mówić o promocji, ja bym proponował 
Pani, żeby promocję tą przyspieszyć, może powołać jeszcze p.Anetę Krawczyk i będziemy 
mieli promocję na całą Polskę”. 

 
     Sołtys Czekanowa Andrzej Ordon przedstawił następujące sprawy: 

• stwierdził, iż słyszał, że został zmieniony plan zagospodarowania przestrzennego 
Czekanowa, w związku z czym ma prośbę o pisemne uzasadnienie tej decyzji, gdyż chce 
mieszkańcom sołectwa powiedzieć od czego zaczyna nowa Rada Gminy, żeby 
mieszkańcy nie powiedzieli, że sołtys ani Rada Sołecka w tym kierunku nic nie robi. 
Poprzednia Rada Gminy plan uchwaliła, mając na uwadze dalszy rozwój gminy,                  
a obecna Rada chce zahamowania rozwoju gminy. 

• od 3 miesięcy prosi o rozkład jazdy autobusów i bez skutku. Nie wie czy jest to 
nieudolność pracowników urzędu gminy czy opieszałość MZKP. 

• od 3 miesięcy prosi o naprawę lampy i także bez skutku. 
 
   Sołtys Kamieńca Wojciech Szymański poinformował, iż mieszkańcy Kamieńca w związku 
z tym, że nie jest realizowana budowa kanalizacji wnoszą o wycofania wkładów, jakie 
ponosili na powyższą inwestycję. Pytają, do kogo mają się zwrócić w tej sprawie, jaką kwotę 
otrzymają i czy dostaną także odsetki oraz kiedy to nastąpi. Następnie pan Sołtys poprosił aby 
w przyszłości nie zmieniać pisowni jego nazwiska, gdyż brzmi ono Szymański, a nie 
Szamański. 
  
  Sołtys Piotr Jankowski poinformował, iż wycofaniem składek na budowę kanalizacji 
zajmuje się stowarzyszenie, które składki zbierało. W Zbrosławicach wkłady zostały 
zwrócone w wysokości, w jakiej zostały wniesione. 
 
  Sołtys Laryszowa Piotr Szołtysik poinformował, iż dla Laryszowa została opracowana 
koncepcja budowy wodociągu, do czego ma być jeszcze dołączony projekt odwodnienia 
drogi. Jednakże na dzisiejszej sesji dowiaduje się, że budowa wodociągu wraz                                
z odwodnieniem nie została ujęta do żadnego planu. Stwierdził, iż sytuacja w Laryszowie jest 
bardzo trudna, między innymi z powodu braku hydrantów. Rada Sołecka oraz mieszkańcy 
zadecydowali, że sprawy tej nie pozostawią bez dalszego biegu, lecz „pójdą dalej”. Sołtys 
dodał, iż na place zabaw, boiska, sale gimnastyczne i różne projekty są pieniądze, a na 
zapewnienie ludziom podstawowych rzeczy nie ma. Jak będzie się czuła Rada Gminy, gdy 
dojdzie do pożaru, a nie będzie go czym ugasić. 
 
  Sołtys Jasiony Jan Wysocki poruszył następujące sprawy: 
• zwrócił się o pomoc w załatwieniu terenu pod plac zabaw, o co walczy już kilka lat,  
• zwrócił się również o pomoc w przywozie żywności, którą otrzymuje w ramach 

programu unijnego. Sołtys poinformował, iż od 5 lat realizuje powyższy program, 
dostarcza żywności 1500 osobom (500 rodzinom).  

 
 Następnie Wójt ustosunkował się do poruszanych przez Sołtysów: 
• Panu Andrzejowi Ordon wyjaśnił, iż uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego 

dla Czekanowa nadal jest aktualny i będzie realizowany w takim kształcie, jaki został 
uchwalony. Obecna Rada Gminy nie podjęła kolejnych zmian w planie, które były                     
w przygotowywaniu, nastąpi to w terminie późniejszym. 

• zapytał Pana Ordona do kogo dzwonił w sprawie rozkładów jazdy autobusów oraz 
naprawy lampy, gdyż jeżeli załatwienie tych spraw trwa tak długo, tzn. że pracownik nie 
wywiązuje się ze swoich obowiązków.    
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• sprawa wypłaty kwot wpłacanych na kanalizację należy załatwić ze stowarzyszeniem, 
gdyż jest to tylko i wyłączenie sprawa stowarzyszenia, 

• Sołtysowi Laryszowa wyjaśnił, iż jeżeli będzie się opracowywało projekt budowy 
wodociągu, to będzie to robione wraz z odwodnieniem, o ile nie będzie żadnych 
technicznych przeciwwskazań. W sprawie budowy placów zabaw wyjaśnił, iż są one 
ujęte do planu w budżecie, który został skonstruowany przez „starą” Radę. Czynione są 
starania o przedłużenie kadencji rady gminy, aby doprowadzić do tego, by budżet mógł 
być realizowany przez tę radę, która go opracowała. 

 
  Sołtys Piotr Jankowski zapytał, czy w przypadku, gdy nie będzie pracowników do prac 
społecznie-użytecznych będą zatrudnione inne osoby do prac porządkowych na terenie 
sołectwa, tak jak kiedyś już to było robione. 
 
  Wójt odpowiedział, iż będzie zabiegał o pracowników do prac społeczne-użytecznych,                
a jeżeli to nie wyjdzie, to będzie to się odbywało na wcześniejszych zasadach. 
 
 Sołtys Wieszowy Tomasz Siegel w związku ze złożoną rezygnacją z funkcji sołtysa, na ręce 
Wójta złożył podziękowanie wszystkim pracownikom za okazaną pomoc i współpracę 
podczas pełnienia przez 16 lat funkcji radnego i sołtysa. Natomiast Radnym życzył, aby mogli 
godnie pełnić mandat radnego, a koleżankom i kolegom sołtysom aby w następnych 
kadencjach mogli realizować swoje plany. 
 
  Radna Krystyna Trzęsiok odniosła się do sprawy stowarzyszenia na rzecz kanalizacji 
Kamieńcu. Wyjaśniła, iż wpłacane przez mieszkańców pieniądze są na koncie w banku. Na 
najbliższym zebraniu wiejskim zostanie ustalony z mieszkańcami sposób zwrotu tych 
pieniędzy. 
 
  Wójt poinformował, iż w Muzeum Ziemi Beskidzkiej w Wiśle jest wystawa szopek 
mieszkańca naszej Gminy, którą oglądał prezydent Rzeczypospolitej i bardzo się nią 
zachwycił. 
 
 Wójt poinformował, iż na ostatnim kwartalnym spotkaniu z sołtysami zapadła decyzja                 
o zakończeniu rozgrywek w ramach turnieju sołectw. Za kontynuacją turnieju opowiedziało 
się 3 sołtysów, pozostali byli przeciwni. Wobec powyższego w przyszłym roku nie będzie już 
turnieju sołectw w dotychczas odbywającej się formie. 
 
  Sołtys Ziemięcic, a jednocześnie radny Alojzy Szyguła złożył serdeczne podziękowanie 
Wójtowi oraz wszystkim pracownikom za współpracę i wszelką okazaną pomoc na rzecz 
sołectwa Ziemięcice. Z kolei zauważył, iż dziwi się sołtysom, że głosowali za zakończeniem 
turnieju sołectw. Uważa, iż sprawa wymaga przemyślenia i być może w innej formie uda się 
turniej wznowić. Następnie przeprosił wszystkich, których być może w ciągu roku uraził, a na 
zakończenie swojej wypowiedzi złożył życzenia noworoczne. 

 
 Ad. 9.  

     Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z prośbą radnego Andrzeja Dramskiego w sprawie 
przekazania środków na wymianę okien w ZS w Wieszowie oraz protokołem z przeglądu 
stanu bezpieczeństwa w ZS w Wieszowie. Powyższe dokumenty stanowią załącznik nr 20 i 
21 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Rady stwierdził, iż stan okien w ZS                       
w Wieszowie nie jest taki zły, jak zapisane jest w w/w protokole. Jaki jest ich stan faktyczny, 
to wiadomo z wcześniejszej wypowiedzi Pana Wójta. Wobec powyższego Przewodniczący 
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Rady zawnioskował o odsunięcie wniosku radnego Andrzeja Dramskiego i przesunięcie 
terminu wymiany okien na lipiec – podczas termomodernizacji budynku ze środków 
WFOŚiGW. 

 
     Radny Andrzej Dramski stwierdził, iż każdego roku Rada Gminy nie wykorzystywała 

wszystkich swoich funduszy i jeżeli są pewne środki i można byłoby je przekazać na 
wymianę okien, to byłoby dobrze, ale jeżeli z wymianą okien można zaczekać jeszcze pół 
roku i taka jest decyzja Wójta, to nie widzi żadnego problemu i nie widzi też potrzeby 
głosowania. 

 
     Radna Katarzyna Łosicka stwierdziła, iż na komisji budżetowej podczas rozpatrywania 

wniosku radnego Andrzeja Dramskiego pani Sekretarz powiedziała, iż nie ma tyle środków,         
a ponieważ zapewniano, że okna są w bardzo złym stanie postanowiono poszukać środków 
gdzie indziej. Jednakże po wizji dokonanej w ZS po ostatnim posiedzeniu komisji budżetowej 
proponuje przychylić się do wniosku zaproponowanego przez Pana Przewodniczącego Rady 
Jan Felsa i poczekać do rozstrzygnięcia wniosku o kompleksową modernizację budynku,             
a w przypadku ewentualnego odrzucenia wniosku, ponownego rozpatrzenia przez komisję 
budżetową.  

 
    Sołtys Wieszowy Tomasz Siegel stwierdził, iż ma obawy, czy dojdzie do termomodernizacji 

szkoły, gdyż już raz do tego nie doszło  i co wtedy z oknami. 
 
    Wójt stwierdził, iż odpowiedzi udzieliła już Pani Katarzyna Łosicka, która powiedziała, iż 

jeżeli nie uda się zdobyć środków na dofinansowanie termomodernizacji szkoły, to komisja 
budżetowa podejmie działania, aby w czasie letnich wakacji wszystkie okna zostały 
wymienione. 

 
     Mieszkaniec Świętoszowic Benno Woźnica zapytał, dlaczego w nowym wydaniu Wieści            

z Gminy nie napisano, że komisja rewizyjna wycofała wniosek o zagospodarowaniu 
przestrzennym, gdyż wtenczas na sesji byłoby dużo więcej mieszkańców. Uważa, iż jeżeli 
ktoś wybuduje budynek na terenie naszej gminy, to w przyszłości gmina z tego tytułu też 
będzie miała korzyść. Przekształcając tereny pod budownictwo gmina ponosi wtenczas pewne 
koszta, które później zostaną zwrócone. W Świętoszowicach jest pewien przedsiębiorca, 
który od 2 lat ma obiecane przekształcenie terenu, co związane jest prowadzoną przez niego 
działalnością. Obecnie wynajmuje halę w Gliwicach. Pan Woźnica dodał, iż nie wie jak długo 
Pan Stebel mieszka w Ziemięcicach, a już rządzi. Następnie stwierdził, iż szuka się pieniędzy, 
a w świetlicy w Ziemięcicach pieniądze wyrzucono w błoto. Podłogę wyłożono panelami, 
które po pół roku musiały być wymienione, gdyż uległy zniszczeniu wskutek zalania.   
Ułożono nową nawierzchnię, ale tym razem płytkami. Następnie zwrócił się z prośbą                                 
o zatwierdzeniem planów, które opiniowała poprzednia Rada Gminy. Z kolei życzył Radnym 
dobrych i owocnych obrad, podejmowania decyzji dla dobra mieszkańców oraz dużo zdrowia 
w Nowym Roku. 

 
    Radny Krzysztof Stebel wyjaśnił, iż komisja rewizyjna nie miała nic wspólnego i jest to 

jakieś niedoinformowanie. Decyzję podjęła komisja budżetowa. 
 
     Radny Alojzy Szyguła wyjaśnił, iż sprawa zalania podłogi w świetlicy zdarzyła się na 

wiosnę 2006, kiedy to sołtysem został wybrany nieżyjący już Pan Helmut Kapek. Nastąpiło 
pęknięcie kaloryfera, które zdarzyło się podczas długiego weekendu, gdy nikt do świetlicy nie 
chodził. 
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     Pan Woźnica stwierdził, iż wtenczas za świetlicę odpowiadał radny Alojzy Szyguła. 
  

     Mieszkanka Świętoszowic (nie podała swojego nazwiska)zapytała, dlaczego gmina stawia 
opory i nie przekształci gruntów, na których mieszkańcy chcą się budować. Uważa, że 
przekształcenie gruntów zwiększy dochody gminy i przy takim deficycie, jaki ma gmina, to 
każda przekształcona działka przynosi dodatkowy dochód.   
 

    Wójt stwierdził, iż przekształcenie gruntów nie kończy się na zmianie w planach. Gmina 
dokonując przekształcenia bierze na siebie obowiązek infrastruktury tzn. doprowadzenia 
wody i drogi do tego miejsca i to już są koszty. Nasze problemy wynikają stąd, że gmina 
przekształciła teren i od razu znaleźli się właściciele działek, którzy je zakupili z żądaniami 
doprowadzenia wody i wybudowania drogi. To są podstawowe problemy gminy. Gdyby był 
wprowadzony podatek katastralny to nie byłoby żądań przekształcenia gruntów. 
Przekształcenie rodzi zobowiązania. Ponad 10 lat temu został przekształcony duży obszar 
gruntu w Szałszy i do tej pory na przełomie wiosna-lato i jesień-zima ludzie, którzy 
pobudowali tam wspaniałe domy nie potrafią się do nich dostać. Tam pogotowie nie potrafi 
dojechać. Mieszkańcy przychodzą do gminy i twierdzą, że skoro przekształcono teren, to 
należy teraz zróbić drogę. I tylko to powoduje taką, a nie inną postawę Rady Gminy - troska   
o dochód. Dodatkowo wyjaśnił, iż dopóki dom nie zostanie oddany do użytku płaci się 
podatek jak za rolę. Dopóki ludzie też się nie zameldują podatek dochodowy od osób 
fizycznych także nie wpływa do gminy. 
 

     Sołtys Piotr Jankowski stwierdził, iż Pan Wójt mógł nie przypominać o Szałszy, bo jak 
słyszy o Szałszy to dostaje drgawek. Umowa na przekształcenie terenów w Szałszy została 
źle sporządzona i na jej podstawie gmina przegrała sprawę w sądzie z Panem 
Jędroszkowiakiem, a skutki tego ponoszone są teraz przez wszystkich. 

 
    W odpowiedzi Pan Wójt przypomniał o Szałszy II, gdzie wiedząc, co powoduje 

przekształcenie Szałsza I, gmina przekształciła Szałszę II. Na przedostatnim posiedzeniu 
komisji budżetowej przyszli właściciele z Szałszy II, oni sami powiedzieli, że gmina nie 
wiedziała co robi przekształcając te tereny, jakie tam są problemy. 

 
     Radny Andrzej Dramski stwierdził, iż „3-4 kadencje temu kilka osób miało wizję 

budownictwa mieszkaniowego niskiej intensywności. Pomysł przekształcenia terenów blisko 
Gliwic był dobry, gdyż przewidywano ich rozwój. Ekwiwalentem za przekształcenie miały 
być 2 mln.zł albo 2 ha gruntu po 100zł/m kw. Członkiem Zarządu był wtedy i też to popierał 
Pan Tomasz Siegel, ja, Pan Olszewski i Pan Benno Woźnica. Tylnymi drzwiami zostało to 
wprowadzone, przegłosowane i głos przewodniczącego decydował, bo było głosowanie 12-12 
i zostało przegłosowane. Gmina dostała 2 ha gruntu, ale w polu, nie warte więcej niż 2 zł. To 
był trudny przypadek, bo notariusz źle ją spisał. Stali za tym bardzo mocni ludzie, nie             
z pierwszych stron gazet, ale ciut niżej, bardzo wpływowi, tak to było wszystko załatwiane, 
że gmina została bez wszystkiego. Pierwszy byłem temu przeciwny. Mogę powiedzieć 43gr. 
kosztował metr kwadratowy, a sprzedawali po 160 zł. To policzcie sobie, jakie było przebicie, 
a jeśli to ktoś to akceptował, to akceptowały to najwyższe władze w tym województwie. 
Skoro notariusz spisał akt notarialny i oznaczył działki, a zostało to uznane przez sąd, że to 
jest nic nie warte, to co można zrobić”. Radny dodał, iż Szałsza się rozwija, gdyż jadąc 
główną drogą widać, że domów przybywa. Wybudowana została droga betonowa przy ulicy 
Ptasiej, druga koło Zodiaku też jest, która wprawdzie rozjeżdża się ale jakoś się trzyma oraz 
wiele kosztów i roboty włożono w odwodnienie tego terenu, gdyż z tym jest największy 
problem. Radny dodał, iż chyba w końcu to się już ustabilizowało i teraz należy zrobić tylko 
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dojazdy. Mieszkańcy składali się na budowę wodociągu, który później przekazali ZGKiM. 
Teren ten stał się bardzo atrakcyjny, tak że nawet Gliwice chciało go przejąć, ale ostatecznie 
Szałsza została w gminie Zbrosławice. Na terenie pomiędzy tymi domami, a ulicą miała 
powstać giełda samochodowa. Z drugiej strony ul. Tarnogórskiej jest teren zalewowy, 
którego właścicielem jest pan Biernacki, który chciał teren ten przekształcić. Wyzywał Pana 
Andrzeja Dramskiego za to, że nie chce się na to zgodzić. Następnie Pan Dramski stwierdził, 
iż to, że na komisję przyszli mieszkańcy z żądaniami, to niech sobie żądają, jak kupili pole, to 
niech tam budują. Do Szałszy Gmina na razie nie musi dokładać i gmina przeżyje. 
Mieszkańcy muszą się zameldować, a że się meldują to widać po spisach wyborców, gdzie 
obwód Czekanów-Szałsza ma o jeden mandat radnego więcej. Radny Andrzej Dramski dodał, 
iż z kolei Zbrosławice rozwijają się za Traugutta. Ostatnie wnioski odnośnie przekształceń 
gruntu, które poprzednia Rada Gminy analizowała, były opiniowane i pozytywnie                        
i negatywnie. Tereny, które nie wymagają wielkich nakładów były pozytywnie opiniowane, 
natomiast były też działki zlokalizowane daleko w polu i wtedy opinia była na nie. Do 
przekształcenia był też teren przedsiębiorcy ze Świętoszowic, który bardzo się rozwija i jemu 
bardzo jest potrzeba zmiana w planie, dla dalszego prowadzenia działalności. Następnie 
stwierdził, iż „wi ęc nie przesadzajmy, że 119.000 zł zatrzyma rozwój gminy, bo ci 
mieszkańcy jak będą mogli dalej będą tam budować. Panie Wójcie mówił Pan, że są aktualne 
plany, są stare plany, te wnioski, które zostały zaopiniowane pozytywnie i przedstawione 
urbanistom w tej chwili stoją, bo na to nie ma pieniędzy”. 
 
  Wójt stwierdził, iż wizja którą przedstawił radny Andrzej Dramski jest wizją dobrą, tylko nie 
na chybcika. Należy uzbroić się w cierpliwość, bo ta Rada Gminy która ma uchwalić nowy 
plan zagospodarowania, chciałaby się wcześniej z nim zapoznać na spokojnie. Dodał, iż 
polityka gminy nie zależy od niego, ale od całej Rady Gminy. Obecna Rada chce przyjrzeć się 
tej wizji, skoro ma podjąć uchwałę w tej sprawie. 
 
  Radna Katarzyna Łosicka poinformowała, iż zatwierdzone już plany zagospodarowania będą 
realizowane, gdyż komisja budżetu nie odrzucała żadnych planów, jedynie dokonała zmian            
w wydatkowaniu środków, po dokładnym przedstawieniu sprawy przez kierownika Bernarda 
Pigulli. Podjęcie tej decyzji nie nastąpiło na pierwszym posiedzeniu komisji, lecz na jednym                    
z kolejnych posiedzeń. Niemniej jednak nie jest wykluczone, że w miarę upływu roku będzie 
można środki przesunąć, jeżeli wnioski będą uzasadnione. Dodała, iż wie, chociaż nie zna 
szczegółów, że w porozumieniu z Gliwicami była szansa budowy kanalizacji w Szałszy, co 
nie zostało zrobione, więc myśli, że należy uczyć się na błędach.  
 
 Radna Katarzyna Łosicka poinformowała, iż prawdopodobnie w tym roku będą 
przeprowadzone wybory ławników do sądu, w związku z czym ma propozycję, aby na sesję 
zaprosić kandydatów na ławników celem zaprezentowania się tych osób. 
 
  Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z interpelacją radnego Andrzeja Dramskiego            
w sprawie podania kosztów publikacji w Gwarku życzeń świątecznych i noworocznych dla 
mieszkańców. Powyższa interpelacja stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
 Sekretarz  odpowiedziała, iż życzenia były tylko i wyłącznie w Gwarku, a ich publikacja 
wyniosła 60 zł netto. 
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 Ad. 10. 
        Przewodniczący Rady Gminy przedstawił następujące sprawy: 

• zwrócił się z prośbą do sołtysów i radnych o przypomnieniu mieszkańcom o obowiązku 
odśnieżania chodników i usuwania sopli z dachów, 

• w związku z trudną sytuacją pogodową zwrócił się z prośbą o okazanie trochę serca 
zwierzętom i ich dokarmianie. 

 
 Wójt poinformował, iż w dniu 7 stycznia 2011 r. autobusy będą kursowały tak jak w soboty,            
w związku z czym zwrócił się z prośbą do sołtysów, aby taką informację wywiesić na 
tablicach informacyjnych w sołectwach. 
  
Ad. 11. 
 Przewodniczący Rady złożył życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku, a następnie 
podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 
 
Czas zakończenia: 12,45. 
 
Protokołowała 
Inspektor R. Penkala 
 
 


